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اقتصادی

عصرآزادی/ سرویس اقتصادی: طرح واردات 
خودروهای کارکرده از زمان مطرح شدن سوال  
های بس�یاری را ب�رای همگان مط�رح کرد به 
طوری که مهم ترین این س�والات در مورد نوع 
خودروهای وارداتی و س�پس درمورد اشخاص 
واردکنن�ده ب�ود و البته، خودروه�ای وارداتی 
کارک�رده یکی از ابهام�ات موجود در این طرح 
ب�ود ک�ه در ای�ن هفت�ه در مجم�ع تش�خیص 

مصلحت نظام درباره آن تصمیم گیری شد.
ای��ن در حالی اس��ت که ت��ا این لحظ��ه آیین نامه  
مشخصی درباره خودروهای کارکرده تعیین و منتشر 
نشده است اما مسئله قطعی و بااهمیت این است که 
عم��ر خودروهای وارداتی کارکرده باید زیر ۵ س��ال 
باش��د؛ موضوعی که می تواند ن��وع این محصولات را 

مشخص سازد.
به احتمال بسیار زیاد در آیین  نامه نهایی، بندی در 
رابطه با میزان کارکرد خودروها هم لحاظ ش��ود لذا 
با توجه به عرف کارکرد سالانه خودرو در خاورمیانه 
می توان پیش بینی کرد که این خودروها احتمالاً باید 

کارکردی زیر ۱۵۰ هزار کیلومتر داشته باشند.
گزینه ه��ای خودروه��ای وارداتی کارک��رده برای 
واردات خودروهای کارکرده به احتمال بس��یار زیاد 
برندهای حوزه ش��رق آس��یا در صدر ق��رار خواهند 
داش��ت که در بین این برندها با توجه به ذائقه مردم 
کش��ور ما و البته اهمی��ت دوام و کیفیت خودرو در 
بح��ث خودروه��ای واردات��ی کارکرده، برن��د تویوتا 
احتم��الٌا بالاتری��ن حج��م واردات را در بی��ن تمام 

محصولات داشته باشد.
کارشناسان حوزه خودرو این را تنها یک فرضیه می 
دانند چرا که اگر واردات خودرو به دس��ت اش��خاص 
حقوق��ی یا افراد حقیقی دارای رانت س��پرده ش��ود 
احتمالاً محصولات کُره ای در صدر فهرس��ت واردات 

قرار بگیرند زیرا با توجه به قیمت جهانی محصولات 
کی��ا و هیون��دای که تا ح��دی کمتر از تویوتاس��ت، 
این محصولات بتوانند حاش��یه س��ود بیشتری برای 

واردکنندگان داشته باشند.
از س��وی دیگر، یکی از مواردی که تا پیش از ابلاغ 
آیین نامه خودروهای وارداتی کارکرده نامعلوم خواهند 
ماند، سقف قیمتی برای واردات این خودروهاست اما 
ب��ا توجه ب��ه اظهاراتی که ب��رای واردات خودروهای 
ن��و مطرح ش��ده می توان انتظار داش��ت که س��قف 
قیمت برای واردات خودروهای کارکرده هم مش��ابه 

خودروهای نو همان ۲۰ هزار یورو باشد.
در یک نگاه گذرا می توان دریافت که طرح واردات 
خودروه��ای کارکرده ب��ه ضوابط و جزئیات بس��یار 
بیشتری نسبت به واردات خودروی نو نیاز دارد، چرا 

که این خودروها به دلیل دست دوم بودن به بررسی 
و آزمایش های بیشتری نسبت به خودروهای نو نیاز 

دارند.
با اش��رافیت به ب��ازار خودروهای خارجی می توان 
گفت برای مث��ال، خودروهای دس��ت دوم علاوه بر 
تس��ت س��لامت فنی موتور، به کارشناسی شاسی و 
بدنه هم نیاز دارند تا از لحاظ س��لامت تایید ش��وند 
زیرا در صورت واردات خودروهای دست دومِ ناسالم، 
ممک��ن اس��ت ارز بری بس��یار زیادی ب��رای تامین 

قطعات رخ دهد.
یک��ی دیگر از زیرس��اخت هایی که ب��رای واردات 
خودروهای کارکرده نیاز است، بحث ایجاد نهادهای 
نظارتی و کارشناس��ی در داخل و ترجیحاً در مناطق 
مرزی اس��ت زیرا ش��اید ممکن اس��ت بس��یاری از 

سوداگران این صنعت بخواهند قبل از ورود خودروها 
کیلومتر آنها را دس��تکاری و ارقام را کاهش دهند تا 
هم شامل قانون واردات شده و هم بتوانند خودرو را 
با قیمتی بیش از بهای واقعی آن به فروش برسانند!

با توجه به اینکه نرخ جهانی افُت قیمت خودرو پس 
از خرید و خروج از کارخانه که به شکل میانگین بین 
۲ تا ۳۳ درصد است می توان امید داشت که بسیاری 
از خودروهای برندهای لوکس و باکیفیت جهان نظیر 

لکسوس، تویوتا یا رنج اوور وارد کشورمان شوند.
یک مثال دیگر هم می زنیم: یک خودروی پیکاپ 
تویوتا تاکوما مدل ۲۰۱۸ در صورت سلامت کامل و 
دارا بودن کارکرد طبیعی به جهت گذش��ت ۵ س��ال 
از زم��ان تولی��دش، حدود ۱۷ درص��د از قیمت روز 
اول خود را از دس��ت می دهد یعنی اینکه می توان با 
قیمتی در حدود ۲۱ هزار دلار یک پیکاپ فول  سایز 

باکیفیت با عمر حدود ۵ سال را وارد کشور کرد.
در حقیق��ت، تم��ام برندها و مدل های��ی که برای 
خودروهای وارداتی کارکرده به آن اشاره شد در حد 
حدس و گمانه اس��ت و بر اساس قیمت های موجود 

در بازار منطقه به دست آمده است.
جزئی��ات آیین نامه نهایی می تواند سرنوش��ت کل 
بازار را تحت تاثیر قرار دهد. اگر سقف واردات خودرو 
بتوان��د به عددی حدود ۴۰ هزار دلار برس��د، تقریباً 
می تواند بازار ایران را از هر نوع خودرویی از اقتصادی 

تا لوکس تامین کند.
ب��ا این اوص��اف، در صورتی ک��ه واردات خودرو با 
همین شرایط فعلی رخ بدهد، به شرط رعایت ضوابط 
می تواند بازار را از ش��رایط فعلی نجات دهد، اما اگر 
سقف قیمتی واردات افزایش یابد احتمالاً شرایط به 
س��متی می رود که دیگر خودروه��ای گذر موقت به 
خودروهای پلاک ملی تبدیل شده و بازار خودرو باز 

هم تحت الشعاع شوک جدید قرار گیرد!

 وزیر نیرو گفت: بررس�ی آمارها نش�ان می دهد در سال ۱۳۷۰ 
شمس�ی می�زان مناب�ع آب تجدیدپذی�ر کش�ور اف�زون بر ۱۳۰ 
میلیارد مترمکعب و س�رانه آب کش�ور رقمی معادل س�ه هزاز و 
۶۰۰ مترمکعب بود، اما اکنون س�رانه آب کشور به یک هزار و ۲۰۰ 

مترمکعب رسیده که بیانگر کاهش سه برابری است.
به گزارش ایرنا از وزارت نیرو، »علی اکبر محرابیان« در نشست مشترک 
با مدیران ارش��د مناب��ع آب ایران و مدیران عام��ل و معاونان حفاظت و 
بهره برداری شرکت های آب منطقه ای سراسر کشور اظهار داشت: کاهش 
قابل توجه سرانه آب کشور در حالی رقم خورده که میزان نیاز آبی کشور 

به واسطه توسعه افزایشی است.
وی افزود: امروز تامین رفاه مردم و افزایش آن وابس��تگی بسیار بالایی 

به تامین آب کافی و چگونگی مدیریت منابع آب دارد.
محرابیان با طرح این پرسش که بهترین راه و روش مدیریت منابع آب 
کش��ور در شرایط کنونی چیست؟ ادامه داد: پاسخ درست و علمی به این 
پرس��ش را می توان کلید توسعه کل کشور در ابعاد و زمینه های مختلف 
توصی��ف کرد. وزیر نیرو با اش��اره به اینکه مدیریت درس��ت منابع آب و 
اجرای س��ریع پروژه های آبی دو محور اصلی فعالیت های مدیریتی وزارت 
نیرو در حوزه آب است، خاطرنشان کرد: معنای اصلی اینکه میزان تقاضای 
آب در کش��ور افزایش قابل توجهی یافته، رشد و پیشرفت و افزایش رفاه 
عمومی است که این موضوع نیز یکی از افتخارات انقلاب اسلامی در طول 

دهه های گذشته اس��ت. وی درباره ضرورت مدیریت آب های زیر زمینی 
و جلوگیری از برداش��ت های غیرقانونی در سراس��ر کشور، گفت: یکی از 
مس��وولیت های اصلی م��ا در حوزه مدیریت مناب��ع آب، رعایت و اجرای 
عدالت است که بر اساس آن نباید اجازه دهیم برخی افراد و بهره برداران 
خارج ضابطه و بی محابا نس��بت به اس��تخراج منابع آب زیرزمینی اقدام 
کنند. محرابیان با تأکید بر ضرورت ارائه بالاترین س��طح خدمت به مردم 
کشور در حوزه آب، ادامه داد: باید ضمن شناخت دقیق جایگاه و موقعیتی 
که در آن قرار داریم، روش ها و برنامه هایی را در پیش بگیریم که بر اساس 
آن بتوانیم بالاترین س��طح خدمت را به مردم کشورمان به اجرا بگذاریم. 
وی با اشاره به پیشرفت های چشمگیر کشور در بسیاری از حوزه ها، افزود: 

برای نمونه ظرفیت تولید محصولات کشاورزی در ابتدای انقلاب اسلامی 
نزدیک به ۳۰ میلیون تن در سال بود، اما اکنون و به صورت سالیانه بیش 
از ۱۳۰ میلیون تن محصول تولید می شود که همه این نمونه ها به خوبی 
بیانگر پیش��رفت و توس��عه کش��ور در ابعاد مختلف در دهه های پس از 
انقلاب اسلامی است. وزیر نیرو با انتقاد از سوء مدیریت های پیش آمده در 
حوزه مدیریت منابع آب کشور، گفت: با اینکه در طول ۴۴ سال گذشته 
شاهد رشد و توسعه کشور در بسیاری از شاخص ها بوده ایم، اما در حوزه 
مدیریت منابع آبی خطاهایی داش��ته ایم ک��ه مجموع این خطاها موجب 

شده وضعیت منابع آب کشور اکنون آسیب پذیر شود.
 وی با بیان اینکه یکی از نقاط ضعف در دهه های گذش��ته عدم توجه 
کاف��ی به اجرای عدالت در حوزه توزیع منابع آب اس��ت، اظهار داش��ت: 
اکن��ون در کش��ور چاه های آبی وج��ود دارد که بیش از ۱۱ برابر س��قف 
مجاز و پروانه بهره برداری اقدام به استخراج آب می کنند که مصداق بارز 

بی عدالتی در حوزه توزیع منابع آب است.
محرابی��ان ضمن تاکید ب��ر ضرورت صیانت از مناب��ع آب زیرزمینی با 
اجرای طرح و برنامه های هوشمندانه، اضافه کرد: نخستین ذی نفع صیانت 
از آب های زیر زمینی مالکان زمین های کش��اورزی هستند که اگر منافع 
این اقدام به طور درس��ت و دقیق برای آن ها تش��ریح ش��ود، بدون شک 
اکثریت از اجرای طرح های مدیریت برداش��ت آب زیر زمینی اس��تقبال 

خواهند کرد.

وزیرنیرواعلامکرد:

کاهش۳برابریسرانهآبکشور/آسیبپذیرشدنوضعیتمنابعآب

عضو کمیس�یون عم�ران مجلس گفت: در 
گذش�ته مش�کلاتی در صدور مج�وز وجود 
داش�ت اما با راه ان�دازی پنجره ملی خدمات 

دولت هوشمند دیگر امضای طلایی نداریم.
به گزارش ایرنا، نهمین همایش اخلاق حرفه ای 
ب��ا رویک��رد اخلاق حرف��ه ای و توس��عه به همت 
جامعه مهندسان ایران مشاور برگزار شد. »سامی 
س��تایش« نایب رئیس ش��ورای مدیریت جامعه 
مهندسان مشاوران ایران گفت: برای ایجاد توسعه 
در کش��ور، به کنشگرانی که مقبول مردم هستند 
نیاز داریم و این کنشگران باید در بدنه حاکمیت 
حضور داش��ته باش��ند که اینگونه دس��تاوردهای 

بیشتری خواهیم داشت.
»عط��االله آیت الله��ی«، رئیس ش��ورای اخلاق 
حرفه ای جامعه مهندس��ان مش��اور ای��ران گفت: 
س��ازمان برنامه و بودجه کش��ور باید رکن اصلی 
توسعه باشد و نظارت از وظایف اصلی این سازمان 
است. این سازمان می تواند نهاد تعامل را از طریق 

ش��ورای هماهنگی تشکل های مهندسی با بخش 
خصوصی تش��کیل دهد تا از نقطه نظرات بخش 
خصوصی استفاده شود. این اتفاق هنوز رخ نداده 
اما جامعه در هر حال آماده همکاری با س��ازمان 

برنامه ریزی بودجه و مجلس است.
»جواد قانع ف��ر«، رئیس امور نظام فنی اجرایی، 
مش��اورین و پیمانکاران س��ازمان برنامه و بودجه 
کشور عنوان کرد: ایجاد چارچوب و دستورالعمل 
در حوزه اخلاق ضروری است. امیدوارم با مطالبه 
جمع��ی بتوانی��م این ام��ر را گس��ترش دهیم، از 

اخلاق م��داران در چالش ه��ای مختل��ف حمایت 
کنیم، درب��اره بی اخلاقی ها س��کوت نکنیم و در 

عمل از اخلاق مداران حمایت کنیم.
»اقبال شاکری« عضو کمیسیون عمران مجلس 
شورای اس��لامی گفت: مشکلاتی در صدور مجوز 
وجود داش��ت اما با پنجره ملی خدمات هوشمند 
دول��ت دیگر امضای طلایی نداریم. ش��یوه کار به 
این ش��کل اس��ت که اگر ظرف س��ه روز دستگاه 
به فرد متقاضی مجوز ندهد س��امانه درگاه واحد 
مجوز صدور الکترونیکی، بررس��ی های لازم برای 
صدور مج��وز را آغاز می کند. ای��ن اتفاق موجب 
حفظ اخلاق حرفه ای می ش��ود. »محمدحس��ین 
بنی اسدی« در ادامه گفت: توسعه و جامعه دوبال 
دارد. ب��ال علم��ی، اقتصادی و تکنول��وژی و بال 
فرهنگی و اخلاقی. اگر هرکدام از بال ها را نداشته 
باشیم امکان پرواز نخواهیم داشت. اخلاق درباره 
هنجارها صحبت می کند. در جامعه ای که حقوق 

افراد پایمال نشود شاهد اخلاق هستیم.

در افتتاحیه نهمین همایش اخلاق حرفه ای مطرح شد؛

حذف امضای طلایی با راه اندازی پنجره ملی خدمات دولت هوشمند

واردات به دور از دست سوداگران!
طرحواراداتخودروهایکارکردهدرچهوضعیتیقراردارد؟!

رئیس کارگروه متانول ایران:

نرخ دستوری و تثبیتی منجر به شکست است
با امضای تفاهم نامه میان سازمان فضایی ایران و سازمان نقشه برداری انجام خواهد شد:

بهره برداری از فناوری های فضایی در حوزه نقشه برداری

 رئیس کارگروه متانول ایران در نشس�ت خبری کارگروه 
متان�ول گفت: نرخ دس�توری و تثبیتی منجر به شکس�ت 

است.
ب��ه گزارش ایرنا، نشس��ت خبری کارگروه متان��ول ایران امروز 
)دوش��نبه، ۴/۱۲/ ۱۴۰۲( ب��ا حضور مدیران عامل ش��رکت های 
پتروش��یمی تولیدکننده متانول و جمعی از اصحاب رسانه برگزار 
شد. در این نشست، متین دیداری، رئیس کارگروه متانول ایران، 
با اشاره به افزایش نرخ گاز و زیان تولیدکنندگان متانول در سال 
۱۴۰۰، گفت: فرمول نرخ خوراک گاز در ایران متناسب و طبیعی 
نیست. تلاش کردیم این فرمول عوض و از حالت تک نرخی خارج شود. وی افزود: تولیدکنندگان متانول ۵/۳ 

درصد گاز متان کشور را مصرف می کنند و ارزآوری آن ها برای کشور ۵/۲ تا ۳ میلیارد دلار است. 
دیداری با اشاره به توقف ۸۰ روزه تولید متانول در سال گذشته در فصل سرد، گفت: تولیدکنندگان متانول 
در فش��ار هس��تند و اگر دولت در موضوع افزایش نرخ گاز بازنگری نکند، محصولی به فروش نمی رسد و همه 
تولیدکنندگان متانول کشور دچار زیان می شوند. رئیس کارگروه متانول ایران گفت: صنعت پتروشیمی موتور 
محرکه کش��ور اس��ت و تأمین بودجه وزارت نفت از این بخش صحیح نیس��ت. در ادامه این نشست، مدیران 
عامل شرکت های پتروشیمی با انتقاد از نحوه قیمت گذاری نرخ گاز، به تبعات آن برای تولیدکنندگان متانول 
پرداختن��د و در خص��وص احتمال توقف تولید واحده��ای تولید متانول، ضربه به تولید، ارزآوری و اش��تغال 
س��خن گفتند و خواس��تار فرموله  شدن نرخ ش��دند. آن ها این نوع قیمت گذاری را نوعی مرگ تدریجی برای 
مجموعه های پتروشیمی دانستند که به دلیل تحریم ها نمی توانند به ظرفیت های لازم برسند و برخی از آن ها 

باید اقساط فایننس خود را هم پرداخت کنند.

 س�ازمان فضایی ایران و س�ازمان نقشه برداری با هدف 
بهره برداری مناسب از فناوری های فضایی در حوزه علوم 

نقشه برداری، تفاهم نامه ای را امضا کردند.  
به گزارش ایرنا از سازمان فضایی ایران، حسن سالاریه، معاون 
وزی��ر و رئیس س��ازمان فضایی ای��ران و عل��ی جاویدانه رئیس 
سازمان نقشه برداری کشور، طی یک نشست مشترک، تفاهم نامه 

همکاری امضا کردند.
سالاریه با بیان این مطلب که این تفاهم نامه با هدف بهره برداری 
مناسب و موثر از فناوری های فضایی در حوزه علوم ژئوماتیک و 

نقشه برداری به امضا رسید گفت؛ بر اساس این تفاهم نامه مقرر شد، سازمان فضایی ایران در زمینه ارائه تصاویر 
ماهواره ای و داده های فضاپایه، با سازمان نقشه برداری کشور همکاری کند.

وی در ادامه توضیح داد؛ تصاویر ماهواره ای قابل ارائه شامل تصاویر ماهواره  خیام با قدرت تفکیک مکانی یک 
متر به منظور تولید و به روزرسانی نقشه های پوششی کشور و نیز سایر داده های ماهواره ای مورد نیاز سازمان 

نقشه برداری کشور است که در ایستگاه های زمینی سازمان فضایی ایران دریافت می شود.
رئیس سازمان فضایی ایران از دیگر مفاد این تفاهم نامه به همکاری طرفین در زمینه های گوناگون هم چون 
تولید و به روزرسانی اطلس های ملی،  پایش ماهواره ای مخاطرات طبیعی، تولید سامانه های کاربردی و خدمات 
الکترونیک، تبادل انواع نقشه و داده های مکانی و تولید محصولات با ارزش افزوده اشاره کرد و گفت: یکی از 
بندهای مهم این تفاهم نامه تعریف، هدایت و حمایت از پایان نامه های مقاطع تحصیلات تکمیلی در راس��تای 
رفع نیاز کشور و ایجاد کارآفرینی است و به موجب این بند، سازمان فضایی ایران و سازمان نقشه برداری کشور 

موظف به همکاری مشترک در این راستا شده اند.

شهرداری تبریز عضو فعال در برگزاری کنگره ملی 
بزرگداشت ۱۰ هزار شهید آذربایجان شرقی

عص�رآزادی: ش�هردار تبریز از برگزاری کنگره ملی بزرگداش�ت ۱۰ هزار ش�هید 
آذربایجان شرقی در آبان سال جاری خبر داد و گفت: شهرداری تبریز در برگزاری 

هرچه باشکوهتر این رویداد ملی به بهترین شکل حضور خواهد داشت.
عصرآزادی - س��ید سعید پیمان؛ یعقوب هوش��یار روز سه شنبه در دومین نشست مجمع 
مش��ورتی روسای کمیس��یون های فرهنگی و اجتماعی شوراهای اس��لامی مراکز استان های 
کش��ور و  پنجمین اجلاس رؤسای کمیسیون های فرهنگی و اجتماعی شهرهای حماسه ساز 
انقلاب اس��لامی اظهار کرد: شهرداری تبریز وظیفه خود می داند با تمام توان در برگزاری هر 

چه باشکوه این رویداد ملی در کنار سپاه عاشورای آذربایجان شرقی باشد.
وی اف��زود: تن��وع و گوناگونی در حوزه فرهنگ، در ص��ورت تجمیع می تواند نقش موثری 
در مکتب اس��لامی ایفا کند و در عین حال، در س��طح بین المللی نیز نگاهی مطالبه گرانه به 

ما بدهد.
هوش��یار گردهمایی روسای کمیسیونهای فرهنگی و اجتماعی ش��وراهای مراکز استانها و  
ش��هرهای حماسه ساز انقلاب اسلامی را تبلور انس��جام و وحدت در ایران اسلامی دانست و 
گفت: گردهمایی امروز، نشانگر وحدت در ایران اسلامی است و به مثابه فرشی بوده که نقش 

و نگار زیبای آن، فرهنگ های مختلف ایران عزیزماست.
ش��هردار تبریز ادامه داد: تمام دنیا مکتب ارزش��ی ما و فرهنگ اس��لامی ما را نشانه رفته و 
همین وظیفه ما رو بیش��تر می کند که در این حوزه پا پس نکش��یم و در تمامی زمینه های 

فرهنگی، مطالبات خود را بیان کنیم.
هوشیار در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به جایگاه فرهنگ در این دوره از مدیریت 
ش��هری تبریز تصریح کرد: در این دوره از ش��ورای اسلامی ش��هر تبریز، چهره های فرهنگی 

زیادی هستند که حضور آنان یاری گر ما در اجرای برنامه های فرهنگی بوده است.
وی اضافه کرد: در س��ایه این همدلی و همراهی، ش��هرداری تبریز برای اولین بار در س��ال 
۱۴۰۲ پیوس��ت فرهنگی پروژه ها را به همراه بودجه تقدیم ش��ورای اسلامی شهر کرد. این 
اولین قدم در مسیر اعتلای فرهنگ تبریز است که طی آن ۴ هزار برنامه فرهنگی و ورزشی 

تدوین و برای اجرا طی سال جاری آماده شده است.
هوش��یار نگاه ش��هرداری به کارکردهای اجتماعی را نیز جدی و با اهمیت توصیف کرد و 
خاطرنشان س��اخت: مواضع رهبر معظم انقلاب اس��لامی نیز بر کارکرد اجتماعی شهرداری 

هاست و ما نیز تلاش داریم بر همین اساس حرکت کنیم.
وی در پای��ان اظه��ار امیدواری کرد با اتح��اد و همیاری، نتایج مطلوب��ی از این عملکردها 

حاصل شود.

فراخوان شهردار تبریز برای جذب سرمایه گذار؛

اولویت سرمایه گذاری در تبریز با ایرانیان خارج از 
کشور است

عصرآزادی: ش�هردار تبریز گفت: فرصت های خوبی در منطقه و میان کشورهای 
همس�ایه ایجاد شده که با برنامه ریزی درست می توانیم سرمایه گذاران را به تبریز 

جذب کنیم.
عصرآزادی - س��ید س��عید پیمان؛ یعقوب هوشیار در جلسه ش��ورای عالی سرمایه گذاری 
با اش��اره به اینک��ه ایرانیان و به ویژه آذربایجانی های س��اکن در خارج از کش��ور علاقمند به 
سرمایه گذاری در ایران و سرزمین آبا و اجدادی خویش هستند، گفت: اولویت سرمایه گذاری 
در ش��هر تبریز با ایرانیان خارج از کشور به ویژه آذربایجانی های ساکن در کشورهای مختلف 

است.
وی با تأکید بر اقناع سرمایه گذاران ایرانی ساکن در خارج از کشور خاطرنشان کرد: : جذب 
سرمایه گذار یکی از مهم ترین اقدامات در توسعه و عمران شهری است و می توان از ظرفیت 

ایرانی ها و حتی آذربایجانی های ساکن در اروپا استفاده کرد.
هوشیار تاکید کرد: بس��یاری از سرمایه گذاران خارجی علاقمند به سرمایه گذاری در ایران 

هستند و  وظیفه ما شناسایی هدفمند و جذب این سرمایه گذاران با گفتمانی صحیح است.
همچنین حجت الاسلام سید کاظم زعفرانچی لر، رئیس کمیسیون سرمایه گذاری، گردشگری 
و بهبود فضای کس��ب و کار شورای اسلامی ش��هر تبریز نیز اظهار کرد: همه باید عزم جدی 
جهت معرفی فرصت های  سرمایه گذاری با محوریت برجسته سازی تبریز وجود داشته باشد، 

کشورهای هدف را مشخص کرده و تور اینفو راه اندازی کنیم.
وی افزود: در حالت کلی اگر بتوانیم ظرفیت ها و نیازهای تبریز را مطرح کنیم تا شهر تبریز 

مورد توجه قرار گیرد سرمایه گذاران به صورت خودجوش جذب خواهند بود.
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